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Moje oœwiadczenie bêdzie dotyczy³o spostrze¿eñ odnoœnie do wyborów samorz¹dowych, które odby³y
siê w dniach 21 listopada i 5 grudnia, a które wykaza³y, ¿e w zdecydowanej wiêkszoœci gmin wójtami, bur-
mistrzami i prezydentami zostali wybrani dotychczasowi gospodarze tych¿e gmin. Mo¿na powiedzieæ, ¿e
fakt ten œwiadczy o wysokiej ocenie dotychczas sprawuj¹cych swe funkcje wójtów, burmistrzów czy prez-
ydentów. S¹ jednak g³osy wyborców, którzy uwa¿aj¹, ¿e wielokadencyjnoœæ tworzy swoisty zamkniêty
kr¹g, tak ¿e nowi kandydaci maj¹ du¿e trudnoœci w ubieganiu siê o mandat gospodarza gminy. Powstaje
pytanie, dlaczego tak rzadko na start w wyborach w ma³ych gminach decyduj¹ siê na przyk³ad dyrektorzy
szkó³ czy nauczyciele. Czêsto jest tak, ¿e w ocenie wielu osób nieprzypadkowo nie poddaj¹ siê oni temu
sprawdzianowi.

Szanowni Pañstwo, wydaje siê, ¿e warto rozwa¿yæ wprowadzenie ograniczenia liczby kadencji odnoœ-
nie do sprawowania tej w³adzy. Warto przy tej okazji przypomnieæ, ¿e dwukadencyjnoœæ obowi¹zuje na
przyk³ad rektorów uczelni.

Wysoka Izbo! Nale¿ê do tej grupy wyborców, którzy uwa¿aj¹, ¿e warto rozpocz¹æ kolejn¹ dyskusjê nad
wielokadencyjnoœci¹ – na przyk³ad dwie kolejne kadencje, nastêpnie zachowanie przerwy i mo¿liwoœæ
startowania w kolejnych wyborach. Pragnê zauwa¿yæ, ¿e taka formu³a pozwoli³aby sprawowaæ w³adzê sa-
morz¹dow¹ przez szesnaœcie lat i, co w mojej ocenie najwa¿niejsze, da³aby szansê innym kandydatom. To
spowodowa³oby, ¿e rywalizacja o stanowisko burmistrza, wójta czy prezydenta by³aby znacznie ciekaw-
sza. Je¿eli ktoœ, kto sprawowa³ w³adzê przez dwie kolejne kadencje, by³ dobrym gospodarzem i zgodnie
z regulaminem da³by innym mo¿liwoœæ wystartowania w kolejnych wyborach, to jestem przekonany, ¿e
wyborcy zatêskniliby za nim i móg³by sprawowaæ w³adzê przez kolejne osiem lat.
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